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ROMÂNIA 
JUDEŢUL VÂLCEA 
CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI RÂMNICU VÂLCEA 
 

 
PROCES – VERBAL 

 
 
 Încheiat astăzi, 30 aprilie 2009, în şedinţa Consiliului Local al municipiului Râmnicu 
Vâlcea, convocată conform articolului 39 din Legea nr. 215/2001 privind Administraţia 
Publică Locală, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, la care participă: 
domnul primar Gutău Mircia, domnul viceprimar-consilier Rădulescu Romeo, domnul 
secretar Toma Mihăescu, precum şi 22 de membri ai Consiliului Local  din cei 23 în funcţie. 
A lipsit motivat domnul viceprimar-consilier Veţeleanu Ninel Eusebiu. 
 În continuare, domnul secretar Toma Mihăescu declară deschise lucrările şedinţei şi 
prezintă procesul – verbal al  şedinţei ordinare din data de 31 martie 2009. Nefiind discuţii 
pe marginea celor prezentate se supune aprobării şi se aprobă cu vot unanim procesul-
verbal al şedinţei ordinare din data de 31 martie 2009. 
 După aprobarea procesului-verbal, doamna preşedinte de şedinţă, consilier Tîrlea 
Alina Eugenia prezintă ordinea de zi a şedinţei, care cuprinde următoarele puncte: 
1. Raport şi proiect de hotărâre privind modificarea art.1 la Hotărârea Consiliului Local 

nr.276/124 din 30.09.2008 prin care s-a actualizat componenţa Comisiei Tehnice de 
Amenajare a Teritoriului şi Urbanism şi a art.4 din Hotărârea Consiliului Local nr.169 din 
31.08.2006 referitor la constituirea Secretariatului Tehnic al acestei comisii. 

2. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobare PUD ”Imobil locuinţe colective P+2E, str. 
Ostroveni, nr.50”, beneficiar Dumitrescu Constantin. 

3. Raport şi proiect de hotărâre privind avizare PUD ”Ostroveni Sud, amplasare 5 locuinţe 
P+M şi împrejmuire, str. Patriarh Iustinian Marina”, beneficiar S.C. PERCOM 
CONSTRUCT S.R.L. 

4. Raport şi proiect de hotărâre privind analizare şi deliberare PUD ”Spaţiu comercial şi 
sediu firmă (S+D+P+2E) - Calea lui Traian, nr.148A”, beneficiar Petrescu Nicolae. 

5. Raport şi proiect de hotărâre privind achiziţionarea unor terenuri. 
6. Raport şi proiect de hotărâre privind modificarea preţului de distribuţie a apei potabile în 

municipiul Râmnicu Vâlcea. 
7. Raport şi proiect de hotărâre privind solicitarea de trecere a unui imobil – teren din 

domeniul public al statului şi administrarea Companiei Naţionale de Căi Ferate ”CFR” în 
domeniul public al municipiului Râmnicu Vâlcea şi administrarea Consiliului Local. 

8. Raport şi proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr.94/2006 
(asociere Vlădeşti). 

9. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general actualizat cu lucrări 
suplimentare pentru obiectivul de investiţii ”Înlocuire reţea apă potabilă, bl.N25, N26, 
intrarea Violetelor”. 

10. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general actualizat cu lucrări 
suplimentare pentru obiectivul de investiţii ”Reţea apă potabilă, zona Morilor, str. Arinilor 
– de la Poenari, spre Buda”. 

11. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de avizare a lucrărilor de 
intervenţii la obiectivul de investiţii ”Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul Naţional 
Alexandru Lahovari”. 

12. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea promovării şi implementării Proiectului în 
cadrul Programului Operaţional Regional, Axa Prioritară 3 – Îmbunătăţirea infrastructurii 
sociale, Domeniul Major de Intervenţii 3.4 – Reabilitarea, modernizarea, dezvoltarea şi 
echiparea infrastrcturii educaţionale preuniversitare, universitare şi a infrastructurii 
pentru formare profesională continuă - ”Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul 
Naţional Alexandru Lahovari”. 
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13. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului local pe 
anul 2008. 

14. Raport şi proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pentru anul 2009, precum 
şi a listei de investiţii pe surse de finanţare. 

15. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe anul 2008 pentru 
contul ”50.04 / Disponibil în regim extrabugetar” schema de plată SAPS. 

16. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului pentru contul ”50.04” deschis 
pentru operaţiunile de plăţi directe care se acordă în agricultură pe anul 2009. 

17. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe anul 2008 pentru 
bugetul ”Disponibil din fonduri cu destinaţie specială” reprezentând ajutor financiar 
acordat cadrelor didactice. 

18. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului activităţilor 
autofinanţate la unităţile de învăţământ şi cultură pentru anul 2008. 

19. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului autofinanţat la unităţile de 
învăţământ şi instituţiile de cultură pentru anul 2009. 

20. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe anul 2008, pentru 
proiectul ”Centrul Social de Urgenţă Ioana”. 

21. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului pentru proiectul ”Centrul Social 
de Urgenţă Ioana” cont 50.02.25, pentru anul 2009. 

22. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei pentru bugetul Fondului de 
Întreţinere şi Dezvoltare (IID) pe anul 2008. 

23. Raport şi proiect de hotărâre privind rectificarea listei de investiţii obligatorii finanţate din 
Fondul IID pe anul 2009. 

24. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 
venituri şi cheltuieli pe anul 2008 pentru Direcţia Administrării Pieţelor şi Târgurilor, 
Râmnicu Vâlcea, instituţie finanţată integral din venituri proprii. 

25. Raport şi proiect de hotărâre privind asigurarea de la bugetul local a resurselor necesare 
execuţiei utilităţilor aferente obiectivului de investiţie ”Locuinţe în regim de închiriere 
pentru tineri prin ANL, Ostroveni 6 – extindere, completare, str. Nicolae Iorga, nr.11,15”. 

26. Raport şi proiect de hotărâre privind interzicerea unor activităţi generatoare de disconfort 
pentru populaţie. 

27. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea ”Regulamentul privind regimul parcărilor 
publice de reşedinţă aflate în zona centrală a municipiului Râmnicu Vâlcea”. 

28. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de acţiune pentru energia 
durabilă, în conformitate cu Pactul Primarilor. 

29. Raport şi proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii al aparatului de 
specialitate al primarului. 

30. Diverse. 
- Raport şi proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 354/202 
din 2008. 

       - Raport şi proiect de hotărâre privind reducerea unei suprafeţe de teren concesionate. 
 - Raport şi proiect de hotărâre privind acordarea cu titlul gratuit a dreptului de uz şi 
servitute în favoarea SC CEZ Distribuţie SA pentru un teren aparţinând domeniului public al 
municipiului. 
 - Raport şi proiect de hotărâre privind transmiterea unui imobil- construcţie şi teren 
aferent în folosinţă Fundaţiei „ORPHEUS”. 
  Domnul primar Mircia Gutău anunţă că retrage de pe ordinea de zi  materialul înscris la 
punctul zece - Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general actualizat cu 
lucrări suplimentare pentru obiectivul de investiţii ”Reţea apă potabilă, zona Morilor, str. 
Arinilor – de la Poenari, spre Buda”. 

Nemaifiind alte discuţii pe marginea materialelor înscrise în ordinea de zi, doamna 
preşedinte de şedinţă, consilier Tîrlea Alina Eugenia supune aprobării ordinea de zi 
modificată, care se aprobă cu vot unanim. 
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  La primul punct din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi proiectul de hotărâre 
privind modificarea art.1 la Hotărârea Consiliului Local nr.276/124 din 30.09.2008 prin care 
s-a actualizat componenţa Comisiei Tehnice de Amenajare a Teritoriului şi Urbanism şi a 
art.4 din Hotărârea Consiliului Local nr.169 din 31.08.2006 referitor la constituirea 
Secretariatului Tehnic al acestei comisii. 
  Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi nr.4, de 
organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului 
înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi, 
fără completări sau modifcări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind modificarea 
art.1 la Hotărârea Consiliului Local nr.276/124 din 30.09.2008 prin care s-a actualizat 
componenţa Comisiei Tehnice de Amenajare a Teritoriului şi Urbanism şi a art.4 din 
Hotărârea Consiliului Local nr.169 din 31.08.2006 referitor la constituirea Secretariatului 
Tehnic al acestei comisii. 

Întrunind 19 voturi “pentru” şi 3 abţineri (domnii consilieri: Nicolae Ion, Vîrlan Eduard 
şi Panduraşu Adrian Iulian) se aprobă următoarele: 

 - Se modifică art.1 din Hotărârea Consiliului Local nr.276/124 din 30.09.2008 prin 
care s-a constituit, la nivelul municipiului Râmnicu Vâlcea, Comisia Tehnică de amenajare a 
teritoriului şi urbanism, în sensul actualizării componenţei acesteia, conform anexei nr.1, 
care face parte integrantă din hotărârea adoptată.  

 - Se modifică art.4 din Hotărârea Consiliului Local nr.169/2006 referitor la 
constituirea Secretariatul Tehnic al comisiei stabilită conform art.1, ale cărui atribuţii şi 
componenţă sunt prezentate în anexa nr.4, care face parte integrantă din hotărârea 
adoptată. 

-  Anexa nr.2 referitoare la atribuţiile şi regulamentul de funcţionare ale comisiei 
prevăzută la art.1 şi anexa nr.3 cuprinzând modelul formularului de aviz al Comisiei Tehnice 
de amenajare a teritoriului şi urbanism, aprobate prin Hotărârea Consiliului Local 
nr.169/2006, rămân neschimbate. 
  La punctul doi din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi proiectul de hotărâre 
privind aprobare PUD ”Imobil locuinţe colective P+2E, str. Ostroveni, nr.50”, beneficiar 
Dumitrescu Constantin. 
   La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor şi nr.4, de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
protecţia mediului înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi 
de arhitectură şi-au prezentat avizele favorabile. 
 Domnul consilier Nicolae Ion – conform legii urbanistice regimul de aliniere se 
schimbă doar printr-un PUZ şi nu printr-un PUD, motiv pentru care ne abţinem. 
  La solicitarea domnului consilier Matei Ion privind motivarea pentru care se propune 
aprobarea documentaţiei respective, doamna Mihăilescu Liliana, director Direcţia Dezvoltare 
Urbană răspunde că această documentaţie de urbanism a fost analizată şi a primit aviz 
favorabil din partea Comisiei Tehnice de amenajare a teritoriului şi urbanism şi consideră că 
acesta se încadrează în prevederile legale în vigoare. 
  Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind aprobare PUD ”Imobil locuinţe colective P+2E, str. Ostroveni, nr.50”, 
beneficiar Dumitrescu Constantin. 

Întrunind 19 voturi “pentru” şi 3 abţineri (domnii consilieri: Nicolae Ion, Vîrlan Eduard 
şi Panduraşu Adrian Iulian) se aprobă Planul Urbanistic de Detaliu ”Imobil locuinţe colective 
P+2E, str. Ostroveni, nr.50”, beneficiar Dumitrescu Constantin, cu respectarea următoarelor 
condiţii şi indicatori urbanistici: 

• POT=max.34%; CUT=max.0,7; H = max. P+2E (max. 10 m. la cornişă); 
• racordarea construcţiei la utilităţile existente la strada Ostroveni pe cheltuiala 

investitorului; 
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• termenul de valabilitate a documentaţiei de urbanism este de 2 ani de la data 
aprobării. 

 Documentaţia aferentă Planului Urbanistic de Detaliu ”Imobil locuinţe colective P+2E, 
str. Ostroveni, nr.50”, beneficiar Dumitrescu Constantin, aprobată conform alineatului 
precedent, anexă la hotărârea adoptată, se păstrează la Direcţia Dezvoltare Urbană. 
  La punctul trei din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi proiectul de hotărâre 
privind avizare PUD ”Ostroveni Sud, amplasare 5 locuinţe P+M şi împrejmuire, str. Patriarh 
Iustinian Marina”, beneficiar S.C. PERCOM CONSTRUCT S.R.L. 
Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, 
juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi nr.4, de organizare şi 
dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, 
gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură  se supune 
aprobării proiectul de hotărâre privind avizare PUD ”Ostroveni Sud, amplasare 5 locuinţe 
P+M şi împrejmuire, str. Patriarh Iustinian Marina”, beneficiar S.C. PERCOM CONSTRUCT 
S.R.L. 

Întrunind 21 voturi “pentru” şi o neparticipare la vot (domnul consilier Persu Mihai) se 
avizează Planul Urbanistic de Detaliu "Ostroveni Sud, amplasare 5 locuinţe P+M şi 
împrejmuire, str. Patriarh Iustinian Marina”, beneficiar S.C. PERCOM CONSTRUCT S.R.L., 
cu respectarea următoarelor condiţii: 

• POT=max.40%; CUT=max.0,80; H=P+M (max. 7,0 m. la cornişă); 
• aliniament împrejmuire: 5,0 m. din axul străzii existente, astfel încât să fie posibilă 

modernizarea străzii Patriarh Iustinian Marina; Hmax.=1,60 m. la stradă; 
• fiecare locuinţă va avea minim 1 loc de parcare/garare în incinta proprietăţii; 
• realizarea extinderii reţelelor de utilităţi pe cheltuiala investitorului; 
• asigurarea transparenţei decizionale, conform Legii nr.52/2003. 

   Documentaţia aferentă Planului Urbanistic de Detaliu "Ostroveni Sud, amplasare 5 
locuinţe P+M şi împrejmuire, str. Patriarh Iustinian Marina”, beneficiar S.C. PERCOM 
CONSTRUCT S.R.L., avizată conform alineatului precedent, anexă la hotărârea adoptată, 
se păstrează la Direcţia Dezvoltare Urbană iar, în vederea aprobării acesteia, vor fi obţinute 
toate avizele, acordurile şi studiul geotehnic prevăzute de Legea nr.350/2001, cu 
modificările şi completările ulterioare, şi în certificatul de urbanism nr.2569/42255 din 
02.12.2008; condiţiile impuse vor fi preluate în documentaţia de urbanism ce va fi supusă 
aprobării. 
  În continuare la punctul patru din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi 
proiectul de hotărâre privind analizare şi deliberare PUD ”Spaţiu comercial şi sediu firmă 
(S+D+P+2E) - Calea lui Traian, nr.148A”, beneficiar Petrescu Nicolae. 
  Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi nr.4, de 
organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului 
înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi, 
fără completări sau modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind analizare şi 
deliberare PUD ”Spaţiu comercial şi sediu firmă (S+D+P+2E) - Calea lui Traian, nr.148A”, 
beneficiar Petrescu Nicolae, în forma prezentată de executiv, respectiv de respingere a 
avizării acestei documentaţii. 

Cu vot unanim se respinge avizarea Planului Urbanistic de Detaliu "Spaţiu comercial 
şi sediu firmă (S+D+P+2E), Calea lui Traian, nr.148A” beneficiar Petrescu Nicolae.  
  În continuare la punctul cinci din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul şi 
proiectul de hotărâre privind achiziţionarea unor terenuri”, prin care se propune 
achiziţionarea prin cumpărare a terenului în suprafaţă de 134 m.p., situat în municipiul 
Râmnicu Vâlcea, Calea Bucureşti, nr. 238, proprietatea d-lor Zăman Maria şi Zăman Claudiu 
Marius, precum şi a terenului în suprafaţă de 552 m.p., situat în str. Cella Delavrancea, 
nr.37, proprietatea societăţii comerciale Vital Import Export S.R.L., la preţul de 120 
Euro/m.p., urmând ca plata să fie făcută din bugetul anilor următori. 
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Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.4, de organizare şi 
dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, 
gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură  şi, fără 
completări sau modifcări, se supune proiectul de hotărâre privind achiziţionarea unor 
terenuri. 

Cu vot unanim se aprobă următoarele : 
- achiziţionarea, prin cumpărare, a terenului în suprafaţă de 134 m.p., situat în 

municipiul Râmnicu Vâlcea, Calea Bucureşti, nr.238, proprietatea d-lor Zăman Maria şi 
Zăman Claudiu Marius. 

- achiziţionarea, prin cumpărare, a terenului în suprafaţă de 552 m.p., situat în 
municipiul Râmnicu Vâlcea, str. Cella Delavrancea, nr.37, proprietatea S.C. Vital Import 
Export S.R.L. 
 Terenurile menţionate la alineatele precedente sunt identificate în planul de situaţie, 
anexă la hotărârea adoptată. 

- Preţul de achiziţionare a celor două terenuri, identificate conform prevederilor de mai 
sus, este de 120 Euro/m.p., aşa cum a rezultat din raportul de evaluare întocmit de 
evaluator atestat ANEVAR, aprobat prin anexa nr.2 la Hotărârea Consiliului Local 
nr.44/2009. 

- Suma necesară pentru achiziţionarea celor două terenuri, identificate conform 
prevederilor de mai sus, va fi suportată din bugetul anului următor. 

-Cheltuielile rezultate în urma încheierii în formă autentică a actelor de vânzare – 
cumpărare a terenurilor identificate conform prevederilor de mai sus vor fi suportate din 
bugetul local al municipiului. 
 - Se împuterniceşte primarul municipiului să semneze actele de vânzare-cumpărare a 
terenurilor identificate conform prevederilor de mai sus. 
  În continuare, la punctul şase din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul şi 
proiectul de hotărâre privind modificarea preţului de distribuţie a apei potabile în municipiul 
Râmnicu Vâlcea”. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.5, pentru 
învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi, 
fără completări sau modificări se supune aprobării proiectul de hotărâre privind modificarea 
preţului de distribuţie a apei potabile în municipiul Râmnicu Vâlcea. 

Începând cu data de 01.05.2009, se modifică preţul de distribuţie al apei potabile în 
municipiul Râmnicu Vâlcea,  prin reducerea acestuia cu 6,70%, după cum urmează: 

Activitatea Tarif pentru populaţie 
(inclusiv TVA) 

lei/m.c. 

Tarif pentru rest consumatori  
lei/m.c. 

Apă potabilă 2,82 2,37 

Tarifele pentru serviciul de canalizare şi epurare biologică se menţin la nivelul celor 
aprobate prin Hotărârea Consiliului Local nr.392/240 din 29.12.2008. 

Domnul consilier Matei Ion – ar trebui ca materialul să fie public şi să spunem că 
preţul la apă se modifică în jos, în sensul că scade, altfel oamenii nu vor înţelege despre ce 
este vorba. 

Domnul primar Mircia Gutău – aş vrea să mulţumesc celor care aţi votat reducerea 
preţului la apă. Acum 3 luni când am promis că voi reduce preţul la apă poate mulţi erau 
sceptici şi uitaţi că acum se reuşeşte acest lucru. 
  La punctul şapte din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind solicitarea de trecere a unui imobil – teren din domeniul public al statului şi 
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administrarea Companiei Naţionale de Căi Ferate ”CFR” în domeniul public al municipiului 
Râmnicu Vâlcea şi administrarea Consiliului Local. 
   La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice 
şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură; 
nr.4, de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului 
înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi 
nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de 
agrement şi-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul primar Mircia Gutău – după cum se poate vedea în material încercăm să 
obţinem aceste  două terenuri care sunt momentan în administrarea CFR-ului şi sper să 
obţinem o hotărâre de guvern în acest sens pentru a fi transformate. Prima suprafaţă de 
3.077 m.p. să rămână parc, dar modernizat, fiind vorba de terenul care este închis şi se află 
lângă gară. Iar la celălat teren în suprafaţă de 13.807 m.p., care se află între calea ferată şi 
Parcul Rotary, vrem să scoatem şi o linie dezafectată şi am încerca să facem, cu aprobarea 
dumneavoastră, poate o staţie de autobuz, parcări foarte multe. Să vedem, ne gândim 
împreună şi în funcţie de decizia pe care o vom lua aşa voi face. 
  Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind solicitarea de trecere a unui imobil – teren din domeniul public al statului şi 
administrarea Companiei Naţionale de Căi Ferate ”CFR” în domeniul public al municipiului 
Râmnicu Vâlcea şi administrarea Consiliului Local. 
  Cu  vot unanim se aprobă următoarele: 

-se solicită trecerea terenurilor în suprafaţă de 3.077 m.p. şi 13.807 m.p., din 
domeniul public al statului şi administrarea Companiei Naţionale de Căi Ferate ”CFR”- 
Sucursala Regională Craiova în domeniul public al municipiului Râmnicu Vâlcea şi 
administrarea Consiliului Local. Terenurile sunt identificate în planul de situaţie anexat, care 
face parte integrantă din hotărârea adoptată. 

- se împuterniceşte primarul municipiului ca, prin aparatul de specialitate, să 
întocmească documentaţia pentru promovarea proiectului de Hotărâre de Guvern. 
 - documentaţia prevăzută la alineatul precedent va fi întocmită în conformitate cu 
avizul Companiei Naţionale de Căi Ferate ”CFR” - Sucursala Regională Craiova. 
  În continuare, la punctul opt din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul şi proiectul 
de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr.94/2006 (asociere Vlădeşti)”. 

La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii 
publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, 
agricultură şi-au prezentat avizele favorabile. 

Domnul consilier Crăciuneacu Grigore – ţinând cont de analiza pe care am efectuat-o 
comisia de buget-finanţe propune majorarea preţului pe care Primăria Râmnicu Vâlcea 
trebuie să-l plătească Primăriei Vlădeşti pentru suprafaţa de aproximativ 9.000 m.p., de la 
1561 euro cât a fost stabilit în contract în luna mai 2006 la preţul de 2.000 euro. Solicitarea 
Primăriei Vlădeşti este pentru 2.200 euro. Nu s-a calculat pe m.p., dar solicitarea lor 
prevedea o majorare de mai bine de  50%. Avem şi câteva considerente care am dori să fie 
menţionate în procesul-verbal. În condiţiile date contractul  de asociere va fi reanalizat şi 
reînnoit pentru o perioadă de 10 ani de zile întrucât au trecut doi ani de zile. Preţul ferm va fi 
de 2.000 euro pentru întreaga suprafaţă pe lună. De asemenea, să fie mandatat primarul 
municipiului să încheie noul contract de asociere pe o perioadă de zece ani de zile care 
curge din momentul de faţă. Vă mulţumesc. 

Domnul primar Mircia Gutău – aş vrea să facem şi o clarificare şi dacă vreţi să 
reparăm ce a fost stipulat în vechiul contract. În contractul vechi era stipulată suma de 1561 
euro ptătibili la un curs de 3,67 lei (curs euro), motiv pentru care suma de 2.000 euro propun 
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să fie plătită la cursul euro al BNR din ziua plăţii. Solicitarea Primăriei Vlădeşti este de bun 
simţ şi ar trebui să fim de acord.  

Nemaifiind altediscuţii pe marginea celor prezentate se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr.94/2006 (asociere Vlădeşti)”, 
completat cu modificările propuse în plenul şedinţei. 

Cu vot unanim se aprobă modificarea art.1 alin 1, lit. a) din Hotărârea Consiliului 
Local nr. 94/2006 privind asocierea municipiului Râmnicu Vâlcea cu comuna Vlădeşti, care 
va avea următorul conţinut : 

"  a) Municipiul va plăti lunar suma de 2000 Euro, echivalent in lei la data plăţii,la 
cursul de schimb al BNR,  iar la solicitarea partenerului – comuna Vlădeşti – municipiul 
poate livra şi mixturi asfaltice, până la concurenţa acestei sume, cu respectarea prevederilor 
legale.” 

Consecinţă a prevederilor de mai sus, se încheie un nou contract de asociere, pe un 
termen de 10 ani de la data adoptării acestei hotărâri, cu posibilitatea de prelungire prin 
acordul părţilor. 
  Se împuterniceşte primarul municipiului să semneze contractul de asociere încheiat 
conform alineatului precedent. 
  În continuare la punctul nouă din ordinea de zi sunt prezentate –Raportul şi 
proiectul de hotărâre privind aprobarea devizului general actualizat cu lucrări suplimentare 
pentru obiectivul de investiţii ”Înlocuire reţea apă potabilă, bl.N25, N26, intrarea Violetelor”. 
  Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea devizului general 
actualizat cu lucrări suplimentare pentru obiectivul de investiţii ”Înlocuire reţea apă potabilă, 
bl.N25, N26, intrarea Violetelor”. 

Cu vot unanim se aprobă devizul general reactualizat pentru obiectivul de investiţii 
”Înlocuire reţea apă potabilă, bl.N25, N26, intrarea Violetelor” în valoare totală de 266,416 
mii lei, din care C+M – 236,564 mii lei, inclusiv TVA, conform anexei,  care face parte 
integrantă din prezenta hotărâre. 

Devizul general aprobat conform alineatului precedent se păstrează la Serviciul 
Investiţii, Avize, Contracte din cadrul Direcţiei Investiţii şi Achiziţii Publice. 

Întrucât raportul şi proiectul de hotărâre înscrise la  punctul zece din ordinea de zi  
au fost retrase, sunt prezentate în continuare -Raportul şi proiectul de hotărâre privind 
aprobarea documentaţiei de avizare a lucrărilor de intervenţii la obiectivul de investiţii 
”Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul Naţional Alexandru Lahovari”, înscrise la 
punctul unsprezece din ordinea de zi, precum şi Raportul de completare, înregistrat sub 
nr.13983 din 27.04.2009, referitor la modificarea valorii totale a investiţiei ca urmare a 
prevederilor Ghidului Solicitantului, emis de Ministerul Dezvoltării Regionale şi Locuinţei – 
Autoritatea de management pentru programul operaţional regional 2007 – 2013 – Axa 
prioritară 3 ”Îmbunătăţirea infrastructurii sociale – Domeniul major de intervenţie 3.4 – 
Reabilitarea, modernizarea, dezvoltarea şi echiparea infrastructurii educaţionale 
preuniversitare, universitare şi a infrastructurii pentru formare profesională continuă”, cap.5 
”Diverse şi neprevăzute”. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură; nr.4, de organizare şi 
dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, 
gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi nr.5, pentru 
învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi, 
fără completări sau modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea 
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documentaţiei de avizare a lucrărilor de intervenţii la obiectivul de investiţii ”Reabilitare şi 
modernizare clădire Colegiul Naţional Alexandru Lahovari” inclusiv raportul de completare. 

Cu vot unanim se aprobă documentaţia de avizare a lucrărilor de intervenţii la 
obiectivul de investiţii "Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul Naţional Alexandru 
Lahovari”, la valoarea totală de 16.948,61 mii lei (3.944,10 mii Euro), din care C+M – 
13.522,12 mii lei (3.146,73 mii Euro), inclusiv TVA.  

Documentaţia de avizare, aprobată conform alineatului precedent, anexă la hotărârea 
adoptată, se păstrează la Serviciul Investiţii, Avize, Contracte. 

La punctul doisprezece din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind aprobarea promovării şi implementării Proiectului în cadrul Programului 
Operaţional Regional, Axa Prioritară 3 – Îmbunătăţirea infrastructurii sociale, Domeniul 
Major de Intervenţii 3.4 – Reabilitarea, modernizarea, dezvoltarea şi echiparea infrastrcturii 
educaţionale preuniversitare, universitare şi a infrastructurii pentru formare profesională 
continuă - ”Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul Naţional Alexandru Lahovari”, prin 
care se propune aprobarea proiectului ”Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul Naţional 
Alexandru Lahovari” şi a cheltuielilor legate de acesta, aprobarea demarării procedurii de 
achiziţie publică pentru obţinerea Proiectului Tehnic în maxim 6 luni de la data depunerii 
Cererii de Finanţare pentru acest proiect, precum şi împuternicirea domnului viceprimar 
Romeo Rădulescu, ca reprezentant legal al Consiliului Local al municipiului Râmnicu 
Vâlcea, pentru semnarea tuturor documentelor necesare elaborării şi implementării 
Proiectului susmenţionat. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.5, pentru 
învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi 
fără completări sau modificări se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea 
promovării şi implementării Proiectului în cadrul Programului Operaţional Regional, Axa 
Prioritară 3 – Îmbunătăţirea infrastructurii sociale, Domeniul Major de Intervenţii 3.4 – 
Reabilitarea, modernizarea, dezvoltarea şi echiparea infrastrcturii educaţionale 
preuniversitare, universitare şi a infrastructurii pentru formare profesională continuă - 
”Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul Naţional Alexandru Lahovari”. 

Cu vot unanim se aprobă următoarele: 
-  Proiectul "Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul Naţional Alexandru Lahovari”, 

precum şi cheltuielile aferente acestuia, după cum urmează : 
• contribuţia Consiliului Local al municipiului Râmnicu Vâlcea pentru asigurarea 

cheltuielilor eligibile în proporţie de minim 2% din valoarea totală eligibilă a 
proiectului, respectiv 286.294,07 lei ; 

• acoperirea cheltuielilor legate de TVA în valoare de 2.719.800 lei, care va fi 
recuperat în condiţiile rambursării/decontării ulterioare de la bugetul de stat în 
conformitate cu prevederile legislaţiei în vigoare ; 

• acoperirea cheltuielilor neeligibile aferente proiectului. 
 Valoarea totală a proiectului aprobat conform alineatului precedent este de 17.034.520 
lei, sumă reprezentând cheltuielile eligibile şi neeligibile, inclusiv TVA aferentă. 
  Proiectul "Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul Naţional Alexandru Lahovari”, 
aprobat conform alineatului precedent, anexă la hotărârea adoptată, se păstrează la Direcţia 
Programe Externe. 
  - demararea procedurii de achiziţie publică pentru obţinerea”Proiectului Tehnic” în 
maxim 6 luni de la data depunerii Cererii de Finanţare pentru proiectul "Reabilitare şi 
modernizare clădire Colegiul Naţional Alexandru Lahovari”. 
  - se împuterniceşte domnul viceprimar Romeo Rădulescu ca reprezentant legal al 
Consiliului Local al municipiului Râmnicu Vâlcea pentru semnarea tuturor documentelor 
necesare elaborării şi implementării Proiectului "Reabilitare şi modernizare clădire Colegiul 
Naţional Alexandru Lahovari”. 

PDF created with pdfFactory trial version www.pdffactory.com

http://www.pdffactory.com


 9 

  În continuare, la punctul treisprezece  din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul 
şi proiectul de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului local pe anul 
2008”. 

La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiilor de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor şi nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale şi-au prezentat avizele 
favorabile. 

Domnul consilier Matei Ion – vreau să mulţumesc cetăţenilor pentru faptul că au 
depus impozitul până la această dată având un procent de încasare de circa 93% şi pe 
unele capitole chiar 99%. Felicitări. 

Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului local pe anul 2008. 

Cu votul unanim al membrilor Consiliului Local prezenţi la şedinţă se aprobă  
următoarele : 

-contul de execuţie a bugetului local al municipiului la data de 31.12.2008, după cum 
urmează : 
         a. la venituri       b. la cheltuieli 
- prevederi iniţiale =     177.868.140 lei ;      - credite iniţiale =     177.868.140 lei ; 
- prevederi definitive = 216.662.200 lei ;       - credite definitive =  216.662.200 lei ; 
- încasări realizate =    209.817.443 lei.        - plăţi efectuate =     210.213.020 lei. 
 - execuţia de casă a veniturilor în structură bugetară pe anul 2008, conform anexei 
nr.1, care face parte integrantă din hotărârea adoptată.  

- execuţia de casă a cheltuielilor în structură bugetară pe capitole şi destinaţii 
funcţionale pe anul 2008, conform anexei nr.2, care face parte integrantă din hotărârea 
adoptată. 
  La punctul paisprezece din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind rectificarea bugetului local pentru anul 2009, precum şi a listei de investiţii 
pe surse de finanţare”. 

La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice 
şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură; 
nr.4, de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului 
înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi 
nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de 
agrement şi-au prezentat avizele favorabile. 

Doamna consilier Costea Maria – nu sunt împotriva acestei rectificări, însă am o 
problemă legată de profesori. Bugetul a venit mult mai mic decât era aşteptat şi o să fie 
foarte greu. 

Domnul primar Mircia Gutău – trebuie să spunem că în momentul de faţă 
descentralizarea nu s-a produs şi ceea ce primim vom da mai departe. Primim puţin dăm 
puţin, primim mult dăm mult. Deci, nu depinde de noi. 

Doamna consilier Costea Maria – speram ca şi în acest an Primăria să ne susţină 
chiar şi cu acele tichete. Ştim că şi anul trecut am fost ajutaţi inclusiv personalul din creşe. 

Domnul consilier Matei Ion – la un material anterior am aprobat un buget privind 
ajutorul financiar acordat cadrelor didactice care a fost tot cu sustinere din bugetul local. 

Domnul primar Mircia Gutău – dacă faceţi referire la tichetele acordate anul trecut 
vreau să vă spun următoarele: trebuie să fim conştienţi, să fim realişti că bugetul nu ne 
permite nici un leu în plus în acest an faţă de ceea ce scrie aici. La programul de investiţii nu 
voi renunţa cu nici un chip. Avem un program extraordinar de ambiţios, avem de atras cele 
38,2 milioane euro ca pol de dezvoltare. Chiar azi am semnat un protocol pentru un proiect 
de reabilitare a Căii lui Traian în valoare de 250 milioane. Avem nevoie de bani pentru 
expropieri pentru ca proiectele din cadrul protofoliului să fie aprobate. Va fi nevoie ca într-un 
termen foarte scurt să întocmim o documentaţie pentru o linie de credit pentru a putea 

PDF created with pdfFactory trial version www.pdffactory.com

http://www.pdffactory.com


 10 

susţine cota de cofinanţare. Toţi vorbesc că în acest proiecte cota de cofinanţare este 2%, 
fals, la cei 2% se adaugă cheltuielile de SF, de Proiect tehnic plus prima plată dată 
constructorului şi TVA-ul. Trebuie să facem un efort bugetar să asigurăm aceşti bani, care 
ne vor veni înapoi dar după 6 luni. De aceea, vreau să deschid cu ajutorul dumneavoastră, 
bineînţeles, această linie de creditare cu destinaţie pentru asigurarea cotei de cofinanţare pe 
aceste proiecte. Noi suntem obligaţi să facem rectificare de buget în funcţie de ce primim. 
Acum nu trebuie să intrăm în panică pentru că eu cred că această situaţie se va remedia şi 
se vor găsi bani de salarii. Poate pentru majorări salariale nu, dar pentru salarii sigur vor fi. 

Doamna consilier Ene Gabriela Ana – nu vom afecta salariile cadrelor didactice. Nu 
vom plăti orele suplimentare ale personalului auxiliar, ale personalului nedidactic în general 
pentru că erau foarte multe ore suplimentare băgate cu drept sau fără drept. Orele 
suplimentare ale profesorilor se vor plăti însă vom merge pe blocarea posturilor auxiliare. 
Vom merge pe minim de ore pentru că după cum ştiţi şi doamna ministru a spus că copiii 
sunt supraîncărcaţi. Deci, nu vom afecta salariile cadrelor didactice şi nici măcar cei 2% 
reducere din sistem. Întradevăr vom reduce numărul personalului suplinitor şi nu a celor 
care sunt titulari. Avem foarte mult personal încadrat ca suplinitor care are sau nu pregătire 
profesională şi aici ei vor fi afectaţi. Noi am redus numărul de şcoli pentru că şi aici s-a mers 
foarte foarte larg, am mers cu aprobare specială ca o clasă să meargă cu 4-5 elevi. S-au 
făcut întradevăr investiţii în şcoli care nu au viabilitate. S-au cheltuit foarte mulţi bani şi 
trebuie să recunoaştem acest lucru. Nu este vina noastră dar trebuie să recunoaştem că pe 
undeva au fost nişte greşeli. Acum noi va trebui să plătim greşelile respective. Probabil că 
dacă aţi ascultat ieri intervenţia doamnei inspector general şcolar aţi aflat că avem de plătit o 
grămadă de bani pentru că, la îndemnul primarilor sau a directorilor de şcoală, s-au făcut 
anumite lucrări pe şcolile din judeţ fără să aibă justificarea financiară. Deci, s-au alocat 2 
miliarde pentru o şcoală prin Hotărâre de Guvern, iar primarul a spus să-i facă lucrări de 5 
miliarde că vor mai veni la anu bani. Noi am venit anul acesta şi am preluat datorii. Însă 
pentru cadrele didactice este clar că nu vor fi probleme la salarizare şi întotdeauna să ştiţi că 
am avut sprijinul domnului primar. Am discutat cu dânsul şi problema tichetelor şi ni s-a 
explicat că este foarte greu anul acesta. 

 Doamna consilier Costea Maria – noi vă mulţumim pentru înţelegere şi susţinere. 
Domnul primar Mircia Gutău- mulţumesc pentru mulţumiri, dar vă asigur că anul 

acesta nu vă dau nici un leu. Trebuie să fim cu toţii raţionali. Vreau să vă mai spun că pentru 
a face strada Aurelian Sacerdoţeanu, care este extrem de utilă, doar pentru expropieri ne 
trebuie 2,100 milioane Euro. Trebuie să facem eforturi să putem face ca aceste proiecte să 
fie eligibile. Voi ţine cu dinţii să realizăm aceste proiecte, chiar de ar fi să ţinem maşinile 
Primăriei în garaj. Este colacul nostru de salvare dacă vreţi. 
  Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind rectificarea bugetului local pentru anul 2009, precum şi a listei de investiţii 
pe surse de finanţare, în forma prezentată de executiv. 

Cu vot unanim aprobă următoarele : 
-se rectifică bugetul local al municipiului Râmnicu Vâlcea pentru anul 2009, în minus 

cu suma 4.203.000 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli, conform 
anexelor nr.1 şi nr.2, care fac parte integrantă din hotărârea adoptată. 

Bugetul pe anul 2009, rectificat conform alineatului precedent, va avea valoarea 
totală de 209.585.000 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli. 

-se rectifică lista de investiţii pe anul 2009 - Total surse de finanţare, în plus cu suma 
de 600.000 lei la sursă buget local, conform anexei nr.6, care face parte integrantă din 
hotărârea adoptată. 

-  Influenţele din această rectificare se regăsesc în anexele nr.1 - Situaţia veniturilor 
bugetului local pe anul 2009, nr.2 - Situaţia cheltuielilor bugetului local pe anul 2009 şi nr.6 - 
Lista de investiţii pe anul 2009 – Total surse de finanţare.  

- Anexele nr.3 - Situaţia privind repartizarea creditelor bugetare pe unităţi de 
învăţământ pentru cheltuieli funcţionale pe anul 2009, nr.4 - Situaţia privind repartizarea 
creditelor bugetare pe unităţi de învăţământ preşcolar cu program prelungit, pentru cheltuieli 
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funcţionale pe anul 2009 şi nr.5 - Situaţia privind subvenţiile repartizate pentru acoperire 
cheltuieli cu serviciile funcţionale pentru internate pe anul 2009, rămân nemodificate. 
  În continuare, la punctul cincisprezece din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul 
şi proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe anul 2008 pentru contul 
”50.04 / Disponibil în regim extrabugetar” schema de plată SAPS. 
  Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe 
anul 2008 pentru contul ”50.04 / Disponibil în regim extrabugetar” schema de plată SAPS. 

Întrunind votul unanim al membrilor Consiliului Local prezenţi la şedinţă se aprobă 
execuţia de casă pe anul 2008 pentru contul ”50.04 - Disponibil în regim extrabugetar”, 
schema de plată – SAPS, veniturile încasate fiind în sumă de 18.265,24 lei, sumă 
neconsumată şi care va fi reportată în bugetul pe anul 2009. 
  În continuare, la punctul şaisprezece din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul 
şi proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului pentru contul ”50.04” deschis pentru 
operaţiunile de plăţi directe care se acordă în agricultură pe anul 2009,  cu o valoare de 
42.454,91 lei. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului pentru 
contul ”50.04” deschis pentru operaţiunile de plăţi directe care se acordă în agricultură pe 
anul 2009. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul pentru schema de plată unică pe suprafaţă - SAPS 
pe anul 2009 cu o valoare totală de 42.454,91 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea 
de cheltuieli. 

 Bugetul în structura clasificaţiei funcţionale şi economice, aprobat conform alineatului 
precedent, este prezentat în anexa care face parte integrantă din hotărârea adoptată.  
  La punctul şaptesprezece din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi proiectul 
de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe anul 2008 pentru bugetul ”Disponibil din 
fonduri cu destinaţie specială” reprezentând ajutor financiar acordat cadrelor didactice. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi, fără completări sau modificări, se supune aprobării 
proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe anul 2008 pentru bugetul 
”Disponibil din fonduri cu destinaţie specială” reprezentând ajutor financiar acordat cadrelor 
didactice. 

Cu vot unanim se aprobă execuţia de casă pe anul 2008 a bugetului ”Disponibil din 
fonduri cu destinaţie specială”, reprezentând ajutor financiar acordat cadrelor didactice la 
valoarea totală de 592.540 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli, 
conform anexei, care face parte integrantă din hotărârea adoptată. 
  În continuare, la punctul optsprezece din ordinea de zi sunt prezentate « Raportul 
şi proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului activităţilor autofinanţate la 
unităţile de învăţământ şi cultură pentru anul 2008». 
  Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi, fără completări sau modificări, se supune aprobării 
proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului activităţilor autofinanţate la 
unităţile de învăţământ şi cultură pentru anul 2008. 

Întrunind votul unanim al membrilor Consiliului Local prezenţi la şedinţă se aprobă 
următoarele : 
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- execuţia de casă pe anul 2008 a bugetului activităţii autofinanţate la unităţile de 
învăţământ, conform anexei nr.1, care face parte integrantă din hotărârea adoptată. 
 - execuţia de casă pe anul 2008 a bugetului activităţii autofinanţate la unităţile de 
cultură, conform anexei nr.2, care face parte integrantă din hotărârea adoptată. 

La punctul nouăsprezece din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul şi proiectul 
de hotărâre privind aprobarea bugetului autofinanţat la unităţile de învăţământ şi instituţiile 
de cultură pentru anul 2009”. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, 
protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi, fără completări sau modificări, se 
supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului autofinanţat la unităţile de 
învăţământ şi instituţiile de cultură pentru anul 2009. 

 Întrunind votul unanim al membrilor Consiliului Local prezenţi la şedinţă se aprobă 
următoarele: 

- bugetul autofinanţat la unităţile de învăţământ preuniversitar pentru anul 2009, la 
valoarea de 6.462.942 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli, conform 
anexelor 1 şi 2, care fac parte integrantă din hotărârea adoptată. 

- lista obiectivelor de investiţii cu finanţare integrală din veniturile proprii ale unităţilor 
de învăţământ pe anul 2009 la valoarea de 60.200 lei, conform anexei nr.3, care face parte 
integrantă din hotărârea adoptată. 

- bugetul autofinanţat la unităţile de cultură pe anul 2009 la valoarea de 210.000 lei, 
atât la partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli, conform anexei nr.4, care face parte 
integrantă din hotărârea adoptată. 
  În continuare, la punctul douăzeci din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi 
proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe anul 2008, pentru proiectul 
”Centrul Social de Urgenţă Ioana”. 
  Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi, fără completări sau modificări, se supune aprobării 
proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei de casă pe anul 2008, pentru proiectul 
”Centrul Social de Urgenţă Ioana”. 

Cu vot unanim se aprobă execuţia de casă pe anul 2008 pentru Proiectul ”Centrul 
Social de Urgenţă Ioana”, cu o valoare de 132.632,73 lei, atât la partea de venituri, cât şi la 
partea de cheltuieli. 
  La punctul douăzeci şi unu din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi proiectul 
de hotărâre privind aprobarea bugetului pentru proiectul ”Centrul Social de Urgenţă Ioana” 
cont 50.02.25, pentru anul 2009. 
Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, 
juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, 
prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi 
mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.5, pentru învăţământ, 
culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi, fără completări 
sau modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului pentru 
proiectul ”Centrul Social de Urgenţă Ioana” cont 50.02.25, pentru anul 2009. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul pe anul 2009 pentru Proiectul ”Centrul Social de 
Urgenţă Ioana”, cont 50.02.25, cu o valoare totală de 190.410 lei, atât la partea de venituri, 
cât şi la partea de cheltuieli, conform anexei, care face parte integrantă din hotărârea 
adoptată. 
  În continuare, la punctul douăzeci şi doi din ordinea de zi sunt prezentate 
« Raportul şi proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei pentru bugetul Fondului de 
Întreţinere şi Dezvoltare (IID) pe anul 2008». 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
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finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei pentru 
bugetul Fondului de Întreţinere şi Dezvoltare (IID) pe anul 2008. 

Cu vot unanim se aprobă execuţia de casă pentru bugetul Fondului de Întreţinere, 
Înlocuire şi Dezvoltare (IID) pe anul 2008, conform anexei, care face parte integrantă din 
hotărârea adoptată. 

  La data de 31 decembrie 2008, din execuţia de casă privind bugetul Fondului IID, a 
rezultat un excedent de 8.818.575,2 lei, la care se adaugă dobânda acordată de Trezoreria 
statului, calculată la disponibilul din cont, respectiv 36.859,02 lei. Suma totală, disponibilă 
din cont la 31.12.2008, este de 8.855.434,22 lei, aceasta reportându-se în bugetul acestui 
fond pe anul 2009. 
 La punctul douăzeci şi trei din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul şi proiectul 
de hotărâre privind rectificarea listei de investiţii obligatorii finanţate din Fondul IID pe anul 
2009”, prin redistribuiri de sume între poziţii, cu menţinerea valorii totale de 12.000 mii lei. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind rectificarea listei de investiţii 
obligatorii finanţate din Fondul IID pe anul 2009. 

Cu vot unanim se aprobă rectificarea listei de investiţii obligatorii finanţate din Fondul 
IID pe anul 2009 prin redistribuiri de sume între poziţii, conform anexei, care face parte 
integrantă din hotărârea adoptată. 
  În continuare, la punctul douăzeci şi patru din ordinea de zi sunt prezentate 
“Raportul şi proiectul de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 
venituri şi cheltuieli pe anul 2008 pentru Direcţia Administrării Pieţelor şi Târgurilor, Râmnicu 
Vâlcea, instituţie finanţată integral din venituri proprii”. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi, fără completări sau modificări, se supune aprobării 
proiectul de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de venituri şi 
cheltuieli pe anul 2008 pentru Direcţia Administrării Pieţelor şi Târgurilor, Râmnicu Vâlcea, 
instituţie finanţată integral din venituri proprii. 

Cu vot unanim se aprobă contul de execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli 
pentru Direcţia Administrării Pieţelor şi Târgurilor la data de 31.12.2008, conform anexei, 
care face parte integrantă din hotărârea adoptată. 
  La punctul douăzeci şi cinci din ordinea de zi sunt prezentate - Raportul şi 
proiectul de hotărâre privind asigurarea de la bugetul local a resurselor necesare execuţiei 
utilităţilor aferente obiectivului de investiţie ”Locuinţe în regim de închiriere pentru tineri prin 
ANL, Ostroveni 6 – extindere, completare, str. Nicolae Iorga, nr.11,15”. 

La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice 
şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură; 
nr.4, de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului 
înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi 
nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de 
agrement şi-au prezentat avizele favorabile. 

 Domnul consilier Matei Ion –am şi eu o întrebare: nu ar trebui cunatificate aceste 
cheltuieli? 

Domnul ing. Miftode Liviu- director Direcţia Investiţii şi Achiziţii Publice explică faptul 
că aceasta este procedura standard, iar pentru prezentarea unor valori acestea vor fi 
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cuprinse în studiile de fezabilitate care vor fi întocmite în acest sens şi supuse spre aprobare 
Consiliului Local. 

Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind asigurarea de la bugetul local a resurselor necesare execuţiei utilităţilor 
aferente obiectivului de investiţie ”Locuinţe în regim de închiriere pentru tineri prin ANL, 
Ostroveni 6 – extindere, completare, str. Nicolae Iorga, nr.11,15”. 

Cu vot unanim se aprobă asigurarea de la bugetul local a resurselor necesare şi 
finalizarea execuţiei utilităţior (apă, canalizarea, energie termică şi electrică, gaze, telefonie, 
căi de acces, alei pietonale, spaţii verzi), aferente obiectivului de investiţii « Locuinţe în 
regim de închiriere pentru tineri prin ANL Ostroveni 6 – extindere completare, str. Nicolae 
Iorga, nr.11, 15 », până la receptia la terminarea locuinţelor. 
  La punctul douăzeci şi şase din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul şi proiectul 
de hotărâre privind interzicerea unor activităţi generatoare de disconfort pentru populaţie”. 

La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.5, pentru învăţământ, 
culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi-au prezentat 
avizele favorabile. 

Domnul consilier Nicolae Ion – faţă de proiectul de hotărâre, la punctul unu suntem 
de acord cu propunerea executivului de a interzice circulaţia ATV – urilor (All Terain Vehicle) 
pe raza municipiului Râmnicu Vâlcea în zilele de luni până vineri între orele 22.00 – 06.00 şi 
sâmbătă – duminică între orele 23.00 – 06.00, dar în ceea ce priveşte interzicerea şi a 
scuterelor şi motocicletelor în funcţie de propuneri ale Poliţiei Comunitare, personal atât eu 
cât şi colegii suntem împotrivă. De ce? Considerăm că motoscuterele sunt un mijloc de 
transport pentru marea majoritate a cetăţenilor mai ales cei cu venituri modeste şi nu în 
ultimul rând se poate circula pe raza municipiului şi cu bicicleta dacă există astfel de situaţii 
şi este binevenită. Dacă ne uităm peste graniţă în oraşele mari ale Europei se circulă cu 
motoscuterele chiar destul de mult. Dacă întradevăr sunt probleme de încălcare a legislaţiei 
recomandăm Poliţiei Comunitare să-şi facă datoria. 

Domnul consilier Matei Ion – practic eu aş vrea să nu mai fie deloc ATV-uri în oraş. 
Pe unde am umblat eu nu am văzut ATV-uri în centrul oraşului. Acestea au o altă destinaţie. 
Eu, ca şi cetăţean al unei aglomerări urbane, nu pot să înţeleg existenţa acestora în oraş. 

Domnul primar Mircia Gutău – pentru început v-am propus acest proiect de hotărâre 
pentru că există foarte multe solicitări, foarte multe adrese care vin la Primăria municipiului 
pentru zgomotul produs de acestea.  Există foarte multe adrese venite la Primăriei prin care 
sunt sesizate scandalurile pe care le produc. Atunci la solicitarea Asociaţiilor de Proprietari, 
Primarul municipiului poate prin dispoziţie să restricţioneze circulaţia pe anumite străzi. Se 
dioscuta aici de oameni necăjiţi dar aceştia nu merg cu motoscuterul ci merg cu bicicleta şi 
aici nu discutăm de aşa ceva. Dacă vedeţi suntem primul municipiu din ţară care am creat 
piste pentru biciclete pe b-dul Dem Rădulescu şi pe faleza Olăneşti. 

Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind interzicerea unor activităţi generatoare de disconfort pentru populaţie. 

Întrunind 19 voturi “pentru” şi 3 abţineri (domnii consilieri Nicolae Ion, Vîrlan Eduard şi 
Panduraşu Adrian Iulian)  se aprobă următoarele: 

 Începând cu data de 01.06.2009, se interzice circulaţia ATV – urilor (All Terain 
Vehicle) pe raza municipiului Râmnicu Vâlcea în zilele de luni până vineri între orele 22.00 – 
06.00 şi sâmbătă – duminică între orele 23.00 – 06.00. 

Pentru drumurile publice din municipiu se vor stabili, prin dispoziţie a primarului, 
restricţii privind circulaţia scuterelor şi motocicletelor.  

Străzile cu restricţii vor fi semnalizate corespunzător prin grija Direcţiei Administrării 
Domeniului Public. 

 Încălcarea prevederilor de mai sus constituie contravenţie şi se sancţionează cu 
amendă de la 500 de lei la 2.500 de lei. 
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 Constatarea contravenţiei şi aplicarea sancţiunii se fac de către Poliţia Comunitară şi 
Poliţia Rutieră Râmnicu Vâlcea, în calitate de împuterniciţi ai Primarului. 
  Contravenţiei prevăzută mai sus îi sunt aplicabile prevederile Ordonanţei Guvernului 
nr.2/2001 privind regimul juridic al contravenţiilor, cu modificările şi completările ulterioare. 
Contravenientul poate achita pe loc, sau în termen de cel mult 48 de ore de la data încheierii 
procesului – verbal, ori, după, caz, de la data comunicării acestuia, jumătate din minimul 
amenzii. 
  În continuare la punctul douăzeci şi şapte din ordinea de zi sunt prezentate -
Raportul şi proiectul de hotărâre privind aprobarea ”Regulamentul privind regimul parcărilor 
publice de reşedinţă aflate în zona centrală a municipiului Râmnicu Vâlcea”. 

La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice 
şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi 
nr.4, de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului 
înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi-
au prezentat avizele favorabile. 

Domnul consilier Nicolae Ion -  nu contestăm propunerea executivului, dar cred că 
era mai bine ca întâi să se asigure mai multe locuri de parcare pentru a nu se crea discuţii 
între locatarii din acelaşi bloc. Mai mult, nu am văzut specificându-se nicăieri dacă, chiar 
dintre colegii noştri din sală, se deplasează cineva din zona Lenin Sud spre Nord pentru că 
merge la mama, la tata, la un prieten, care este varianta, ce va face ? Nu am atâta încredere 
că întradevăr se face faţă. Dacă s-a făcut un calcul de către reprezentanţii Primăriei şi se 
constată că avem suficiente parcări pentru cei care locuiesc acolo nu am nimic împotrivă. 
Însă, să lămurim un pic ce se întâmplă în varianta deplasării dintr-o zonă în alta cu un mijloc 
de locomoţie. 

Domnul primar Mircia Gutău – dacă aţi bătut apropo-ul la executiv să vă dea tichet de 
liberă circulaţie în oraş nu vă dau. Se vor respecta regulile de circulaţie care se impun în 
municipiu. Măsurile pe care le vom lua vor fi aplicate doar în zonele unde sunt maxim de 
locuri de parcare. Sunt zone care sunt considerate zone închise unde nu se mai pot crea 
locuri de parcare. Dacă asociaţia de proprietari doreşte acest lucru nu voi face nimic fără 
consultarea oamenilor din zona respectivă. Aşa cum am procedat şi cu parcarea din Splaiul 
Independenţei, unde marea majoritate a oamenilor, pentru că nu-i poţi mulţumi pe toţi, sunt 
mulţumiţi de felul cum s-a rezolvat problema parcării pe Splaiul Independenţei şi în jurul 
blocurilor respective. Mai avem câteva zone în municipiu, unde, cu acordul Asociaţiilor de 
Proprietari, vom lua aceste măsuri. Să nu credeţi că vom extinde absolut peste tot. Sunt 
locuri, unde aşa cum aţi spus şi dumneavoastră, nu fi aplicată. Dacă mergi în Nord şi nu 
există parcare cu plată în zonă, bineînţeles că nu se va aplica varianta asta, dar, de 
exemplu, în zona centrală unde există parcări publice cu plată (pe Regina Maria, la Mall, la 
Cozia) şi ai posibilitatea să parchezi maşina, aici vom lua aceste măsuri.  

Domnul consilier Nicolae Ion – dacă erau aceste specificări făcute în proiectul de 
hotărâre poate nu mai ridicam aceste probleme. Atâta timp cât sunt doar sub formă de 
discuţie… Eu nu am acuzat executivul că nu sunt suficiente parcări. Asta este moştenirea. 
Dar, totuşi trebuie scris în proiectul de hotărâre pentru că ia altă conotaţie. Vine 
reprezentantul Primăriei, că n-o să vină domnul primar, dar vine cel care are această 
atribuţiune şi spune : « Domnule, mie aşa îmi scrie în proiectul de hotărâre ». A sunat 
frumos, a ridicat-o şi ajungem într-o situaţie mai puţin plăcută. 

 Domnul primar Mircia Gutău – dumneavoastră credeţi că lucrează cineva în Primărie 
fără dispoziţia primarului ? Locurile respective trebuie, exact cum spune hotărârea, stabilite 
pe baza dispoziţiei date de primar. Anumite locuri să funcţioneze după sistemul pe care 
funcţionează parcarea de pe Splaiul Independenţei. Nu-şi permite nimeni să meargă să ia 
măsuri de capul lui. 

 Domnul viceprimar Rădulescu Romeo – materialul este destul de clar, în sensul că : 
părinţii, bunicii, copiii beneficiază de tichete de vizitator la fel ca toţi ceilalţi. În cazul în care 
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vin rude din altă parte beneficiază de tichete pe zile care se pot achiziţiona. Nu este absolut 
nici o problemă. 

Domnul primar Mircia Gutău – încă odată repet că aceste prevederi vor fi 
implementate doar la solicitarea Asociaţiilor de Proprietari şi nu în tot oraşul. 

Domnul consilier Vîrlan Eduard – referitor la material nu s-a delimitat zona centrală în 
care se aplică prevederile acestui regulament. Consider că acest regulament este un 
început şi pe parcurs, dacă se vor mai ivi alte probleme acesta va fi completat. Dacă va fi 
extins pentru tot oraşul cred că va mai suferi modificări. Este bine că se începe cu începutul. 
Chiar dacă mai are anumite carenţe ele pe parcurs se vor remedia. Ce doream să sesizez 
este faptul că nu se delimitează această zonă centrală. 

 Domnul primar Mircia Gutău – nici în zona centrală acest regulament nu va fi aplicat 
peste tot, ci numai în anumite zone şi la solicitarea Asociaţiilor de Proprietari. 
  Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea ”Regulamentul privind regimul parcărilor publice de reşedinţă 
aflate în zona centrală a municipiului Râmnicu Vâlcea”. 

Întrunind 20 voturi „pentru” şi 2 abţineri (domnii consilieri Nicolae Ion şi Vîrlan Eduard) 
se aprobă ”Regulamentul privind regimul parcărilor publice aflate în zona centrală a 
municipiului Râmnicu Vâlcea”, conform anexei, care face parte integrantă din hotărârea 
hotărâre. 
 În continuare, la punctul douăzeci şi opt din ordinea de zi sunt prezentate 
« Raportul şi proiectul de hotărâre privind aprobarea Planului de acţiune pentru energia 
durabilă, în conformitate cu Pactul Primarilor», semnat la Parlamentul European – Bruxelles 
în data de 10 februarie 2009, document care reprezintă un angajament voluntar al 
autorităţilor publice locale în vederea dezvoltării unor planuri de acţiune pentru promovarea 
eficienţei energetice şi a energiei durabile. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea Planului de acţiune 
pentru energia durabilă, în conformitate cu Pactul Primarilor. 

Cu vot unanim se aprobă ”Planul de acţiune pentru promovarea energiei durabile”, în 
conformitate cu Pactul Primarilor, semnat la Parlamentul European – Bruxelles,  în data de 
10 februarie 2009, conform anexei, care face parte integrantă din hotărârea adoptată. 
  La punctul douăzeci şi nouă din ordinea de zi sunt prezentate “Raportul şi 
proiectul de hotărâre privind modificarea statului de funcţii al aparatului de specialitate al 
primarului”, aprobat prin anexa nr.2 la Hotărârea Consiliului Local nr.14/2007, prin 
transformarea postului de inspector, clasa I, grad asistent, treapta 3 din cadrul Serviciului 
Proiecte, Programe, în post de inspector, clasa I, grad principal, treapta 3. 

Cu avizul favorabil al comisiei de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, 
juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor se supune aprobării 
proiectul de hotărâre privind modificarea statului de funcţii al aparatului de specialitate al 
primarului. 

Cu vot unanim se modifică statul de funcţii al aparatului de specialitate al primarului, 
aprobat prin anexa nr.2 la Hotărârea Consiliului Local nr.14/2007, prin transformarea 
postului de inspector, clasa I, grad asistent, treapta 3 din cadrul Serviciului Proiecte, 
Programe – Direcţia Programe Externe, în inspector, clasa I, grad principal, treapta 3. 

În continuare, la punctul treizeci din ordinea de zi “Diverse” sunt prezentate patru 
rapoarte care vor fi analizate pe subpuncte. 
  Astfel la subpunctul unu sunt prezentate “Raportul şi proiectul de hotărâre privind 
modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 354/202 din 2008” referitoare la vânzarea, prin 
licitaţie publică cu strigare, a spaţiilor situate în imobilele – Dispensare Medicale, rămase 
nevândute în temeiul Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr.110/2005, în sensul înlocuirii 
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anexelor nr.1 şi nr.2 la hotărârea amintită, anexe ce cuprind lista acestor spaţii, împreună cu 
preţul minim de pornire a licitaţiei şi raportul de evaluare a acestora 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor şi nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi, fără completări sau modificări, se supune aprobării 
proiectul de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 354/202 din 2008. 

Cu vot unanim se aprobă modificarea Hotărârii Consiliului Local nr.354/202/2008 
privind vânzarea, prin licitaţie publică cu strigare, a spaţiilor situate în imobilele – Dispensare 
Medicale, rămase nevândute în temeiul Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr.110/2005, în 
sensul înlocuirii anexelor nr.1 şi nr.2, anexe ce cuprind lista acestor spaţii, împreună cu 
preţul minim de pornire a licitaţiei şi raportul de evaluare a acestora. Anexele înlocuite fac 
parte integrantă din hotărârea adoptată.  
         La subpunctul doi sunt prezentate „Raportul şi proiectul de hotărâre privind 
reducerea unei suprafeţe de teren concesionate”, de la 23,26 m.p. la 8,40 m.p. ca urmare a 
modernizării şi extinderii spaţiului comercial de către actualul proprietar, încheierea unui nou 
act adţional pe suprafaţa concesionată, în aceleaşi condiţii, respectiv pe o perioadă de 25 de 
ani, la preţul de 430 Euro/m.p., precum şi rectificarea, în consecinţă, a Cărţii Funciare pentru 
suprafaţa concesionată. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.4, de organizare şi 
dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, 
gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi, fără 
completări sau modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind reducerea unei 
suprafeţe de teren concesionate. 

Cu vot unanim se aprobă următoarele : 
-se aprobă reducerea suprafeţei de teren concesionate în baza Hotărârii Consiliului 

Local nr.27/31.01.2005, situată în Splaiul Independenţei, nr.1, parterul blocului 1 şi 
identificată în planul de situaţie, anexă la prezenta hotărâre, de la 23,26 m.p. la 8,40 m.p., 
ca urmare a modernizării şi extinderii spaţiului comercial de către actualul proprietar. 

-se împuterniceşte primarul municipiului să semneze actul adiţional la contractul de 
concesiune încheiat în baza Hotărârii Consiliului Local nr.27/31.01.2005, în aceleaşi condiţii, 
respectiv pe o perioadă de 25 de ani, la preţul de 430 Euro/m.p. 

Consecinţă a prevederilor de mai sus, se rectifică înscrierea în Cartea Funciară 
pentru suprafaţa concesionată, cheltuielile fiind suportate de investitor. 
  În continuare, la subpunctul trei sunt prezentate „Raportul şi proiectul de hotărâre 
privind acordarea cu titlul gratuit a dreptului de uz şi servitute în favoarea SC CEZ Distribuţie 
SA pentru un teren aparţinând domeniului public al municipiului”. 

La solicitarea doamnei preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice 
şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi 
nr.4, de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului 
înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură              
şi-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul consilier Nicolae Ion – ştiu că aşa este prevederea legală pentru societatea 
CEZ să le acordăm dreptul de uz şi servitute cu titlu gratuit şi probabil că trebuie umbat la 
această legislaţie pentru că această societate este privată şi cred că nu desfăşoară activităţi 
gratuite. Aşa cum îşi amplaseză şi stâlpii şi aceste transformatoare, pentru aceste servicii 
societatea primeşte bani. De aceea cred că trebuie făcută o intervenţie la Guvern pentru a 
face modificările necesare în legislaţia românească şi să nu mai dăm totul gratuit pentru că 
nu îşi pot desfăşura activitatea. În acest caz nu avem ce face trebuie să le dăm dreptul de 
uz şi servitute. 
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  Domnul primar Mircia Gutău – domnul Nicolae are dreptate. Această situaţie există 
de foarte mulţi ani. S-a intervenit şi în ultimii patru ani cât aţi fost la guvernare şi nu s-a reuşit 
acest lucru. Vom încerca şi acum. Nu ştiu dacă vom reuşi pentru că este un contract 
încheiat la nivel naţional şi este foarte greu să schimbi clauzele contractuale. Vă asigur că 
voi face toate demersurile şi voi solicita şi parlamentarilro să facă intervenţii în acest sens. 
Nu promit că se va şi rezolva. Nici mie nu mi se pare firesc ca atunci când vreau să fac o 
investiţie CEZ-ul îmi impune condiţii. Dacă vreau să duc curentul la Căminul de bătrâni îmi 
spune că acolo trebuie să instalez nu ştiu ce reţele pentru ca toată zona să se racordeze 
acolo. Deci, mai pe româneşte, prostul face investiţia ca ei să ia bănuţul, pentru că toţi care 
se racordează plătesc la ei. Este un sistem care funcţionează în toată România.  
  Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind acordarea cu titlul gratuit a dreptului de uz şi servitute în favoarea SC 
CEZ Distribuţie SA pentru un teren aparţinând domeniului public al municipiului. 
 Cu vot unanim se aprobă următoarele : 
 - se  acordă cu titlu gratuit în favoarea S.C. CEZ Distribuţie S.A. dreptul de uz pentru 
terenul în suprafaţă de 109,5 m.p., aferent instalaţiei de racordare la reţeaua electrică a 
Staţiei de Tratare a apelor uzate, situată în municipiul Râmnicu Vâlcea, str. Nistor 
Dumitrescu, nr.23. 
 -se acordă cu titlu gratuit în favoarea S.C. CEZ Distribuţie S.A. dreptul de servitute de 
trecere pentru terenul în suprafaţă de 841 m.p., necesar accesului de la calea publică la 
instalaţia menţionată la alineatul precedent. 
 Terenurile pentru care se acordă dreptul de uz, respectiv dreptul de servitute de 
trecere în favoarea S.C. CEZ Distribuţie S.A., conform prevederilor de mai sus, sunt 
identificate în planul de situaţie, care face parte integrantă din hotărârea adoptată. 
 - se împuterniceşte primarul municipiului ca, prin serviciile de specialitate, să 
întocmească documentaţia necesară şi să semneze, în faţa notarului public, ”Convenţia 
privind acordarea cu titlu gratuit a dreptului de uz pentru terenul de sub instalaţiile electrice, 
şi de servitute pentru terenul necesar accesului de la calea publică, la acestea”. 

- Toate cheltuielile aferente întocmirii documentaţiilor tehnice de cadastru pentru 
înscrierea în Cartea Funciară a sarcinilor prevăzute mai sus, precum şi încheierii Convenţiei 
menţionată la alineatul precedent vor fi suportate din bugetul Fondului IID.  
  La subpunctul patru sunt prezentate - Raportul şi proiectul de hotărâre privind 
transmiterea unui imobil- construcţie şi teren aferent în folosinţă Fundaţiei „ORPHEUS”, a 
imobilului ”Atelier metrologic CT Filipin”, având suprafaţa utilă de 163,24 m.p., situat în 
Calea lui Traian, pe o perioadă de 15 de ani, cu posibilitatea prelungirii prin acordul părţilor. 

Cu  avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură; nr.4, de organizare şi 
dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, 
gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi nr.5, pentru 
învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi, 
fără completări sau modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind transmiterea 
unui imobil- construcţie şi teren aferent în folosinţă Fundaţiei „ORPHEUS”. 

Cu vot unanim se aprobă transmiterea în folosinţă gratuită către Fundaţia 
"ORPHEUS" a imobilului ”Atelier metrologic CT Filipin”, având suprafaţa utilă de 163,24 
m.p., situat în Calea lui Traian, imobil identificat în planul de situaţie - anexă la prezenta 
hotărâre, pentru desfăşurarea activităţilor de asistenţă socială, medicală şi consultanţă de 
specialitate pentru apărarea drepturilor omului, persoanelor fără venituri şi aflate în stare de 
nevoie. 
 Beneficiarul dreptului de folosinţă a imobilului transmis conform alineatului precedent 
va efectua lucrări de amenajare a spaţiului respectiv pentru a corespunde necesităţilor 
pentru care a fost transmis, doar cu aprobarea prealabilă a municipiului. 
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Transmiterea în folosinţă gratuită a imobilului prevăzut mai sus se va face pe o 
perioadă de 15 de ani, cu posibilitatea prelungirii prin acordul părţilor. 

Pe toată durata folosinţei imobilului transmis conform prevederilor de mai sus, 
Fundaţia ”ORPHEUS” va asigura plata tuturor cheltuielilor de întreţinere, reparaţii, precum şi 
contravaloarea utilităţilor. 

La expirarea duratei de folosinţă investiţiile realizate vor fi preluate în domeniul public 
al municipiului, fără pretenţii de despăgubire. 

Transmiterea în folosinţă gratuită a imobilului identificat mai sus se face prin protocol 
de predare - primire. 
 Se împuterniceşte Primarul municipiului să încheie şi să semneze protocolul de 
predare - primire.  

În continuare are cuvântul domnul consilier Persu Mihai care doreşte să prezinte 
situatia actuală a sectiei de pediatrie din cadrul Spitalului Judeţean de Urgenţă Vâlcea. 

Domnul consilier Persu Mihai – doresc să am o scurtă intervenţie şi probabil că nu aş 
fi ridicat această problemă dacă nu aveam nevoie de serviciile instituţiei respective. În urmă 
cu puţin timp s-a petrecut un eveniment deosebit în familia mea, naşterea băieţelului meu. 
Am beneficiat de profesionalismul cadrelor medicale şi am fost mulţumit de serviciile 
acestora. În urmă cu o lună de zile a fost necesară internarea din nou a micuţului în Secţia 
de Pediatrie a Spitalului Judeţean de Urgenţă Vâlcea şi pot să spun că şi aici am beneficiat 
de profesionalismul cadrelor medicale. Permiteţi-mi să le mulţumesc şi pe această cale. 
Însă, nu cred că v-aţi dori vreodată să aveţi copiii sau nepoţi internaţi în această secţie de 
pediatrie. Dotările în această secţie sunt la nivelul anilor ´70. Gresia căzută, tocăria, uşile şi 
mesele pe care se înfaşă copii sunt groaznice. Cu toată bunăvoinţa managerului şi a şefului 
de secţia şi chiar dacă dezinsecţiile se execută conform graficelor, acestea nu reuşesc să 
stârpească gândacii din această secţie datorită mobilierului şi a instalaţiilor foarte vechi, 
degradate. Nu cred că v-aţi dori să staţi noaptea în aceste saloane şi să omorâţi la gândaci 
pentru a vă proteja copilul. Aş vrea să vă spun domnilor consilieri că am fost solidari cu 
victimele accidentului de la Petrila cărora le-am alocat din bugetul local 500 milioane lei 
vechi. Am fost solidari cu sinistraţii de la Suceava cărora le-am alocat 2 miliarde lei vechi. 
Am alocat 5 miliarde pentru adăpostul de câini de la Feţeni. Am construit un cămin de 
bătrâni modern. Ţinând cont de toate acestea v-aş ruga domnilor consilieri şi, în special, pe 
dumneavoastră domnule primar să dăm dovadă de solidaritate faţă de viitorul acestui 
municipiu. Să analizaţi posibilitatea de a susţine financiar aceste secţii, atât secţia de nou-
născuţi şi lăuze de la Spitalul de Obstetrică-Ginecologie şi secţia de pediatrie de la Spitalul 
Judeţean pentru a putea fi renovate aceste secţii. V-aş ruga să ne întoarcem faţa şi către 
copiii şi nepoţii noştri, pentru că dacă un adult se adaptează mai uşor condiţiilor din spital, 
copiii sunt neputincioşi în faţa acestor situaţii. 

Domnul primar Mircia Gutău – mai întâi vreau să vă felicit că aţi mers la spital, dar nu 
pentru motive pe care le-aţi avut. Nu v-aş dori să vă rupeţi un picior ca să vizitaţi şi să vedeţi 
cum arată şi secţia cealaltă. În spital este dezastru. Eu cunosc  foarte bine această situaţie, 
dar vreau să vă spun că sunt printre puţinii primari din ţară care am făcut o secţie de la A la 
Z. Nu mai eu ştiu cum şi ce artificii am putut face pentru că, oficial, nu putem să finanţăm o 
clădire care, din păcate, nu ne aparţine nouă Primăriei municipiului Râmnicu Vâlcea. Aş 
vrea să mergeţi să vedeţi şi secţia de cardiologie să vedeţi cum arată. De la A la Z arată 
exact ca în occident. Vreau să vă spun că de acum două luni de zile am promis doamnei 
doctor Constantinescu, şefa de secţie, că voi încerca şi în acest an să fac, cum voi reuşi, o 
modernizare la secţia respectivă. Dar, vreau să vă spun că în curtea spitalului este un 
dezastru. Am intervenit acolo. Facem un o parcare cu 108 locuri. Am reparat gardul din 
spate, grajdul respectiv. Erau şobolanii acolo de te fereai să nu te calce ei. Se face sistemul 
de iluminat. Facem un acces separat pentru maşinile de salvare. S-a rezolvat problema 
taxiurilor din faţa spitalului din Nord. Deci, sunt multe lucruri de făcut dar, cu sacrificii 
etraordinare pentru că nu avem calea legală. Vreau să vă spun că am intrat şi la 
Ginecologie. Acolo exista o clădire părăsită. Facem şi o parcare, precum şi pentru cei din 
blocul O 9. Avem o atenţie deosebită şi în continuare vom acorda atenţie spitalelor, dar până 
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când nu se produce descentralizarea nu putem face pe faţă, aşa cum ne dorim, adică să 
spunem că alocăm 10-12 miliarde în acest an la spital şi facem două secţii. Trebuie să 
găsim fel şi fel de artificii. Să ne rugăm de sponsori să ne aducă mobilierul. Din păcate 
durează. Aş vrea să vă mai spun ceva. Anul trecut trebuia să alocăm 3 miliarde ca să facem 
toaletele de la Poliţie. Este inimaginabil ce este acolo. Dacă intraţi nu ştiţi de unde se trage 
apa.. La poliţie unde sunt comisari şi oameni integri. Nu am putut aloca aceşti bani pentru 
că, din nou, clădirea nu este a noastră. Cred că prin descentralizarea pe care ne-o dorim cu 
toţii şi care se va produce în două-trei luni se va stabili foarte clar: Primăriei i se dă un spital, 
dacă nu primăria are dreptul să refacă faţadele, să investească bani oficial. 

Domnul consilier Persu Mihai – domnule primar, dacă îmi permiteţi, ştiu foarte bine că 
aveţi această deschidere pentru problemele sociale şi tocmai de aceea v-aş ruga să ţineţi 
seama de această secţie de pediatrie pentru că este, credeţi-mă, o mare problemă. Şi, v-aş 
ruga şi pe dumneavoastră domnilor colegi să faceţi deplasări în acest sens. Eu, îmi fac mea 
culpa, că nu am fost până acum. Dar, trebuie să fim solidari deocamdată cu acest prim 
segment… 

Domnul primar Mircia Gutău – domnule Persu, probabil soţia dumneavoastră a stat la 
rezervă la Ginecologie. Dacă aţi vedea un salon îţi faci cruce. Toate saloanele sunt vraişte. 
Sunt necesari foarte mulţi bani. Am promis că în fiecare an sau cel puţin la doi ani voi 
rezolva câte un salon. La cardiologie au fost 74 de paturi, oamenii stăteau cu fundul pe 
pământ, erau rupte, era inimaginabil. 

Domnul consilier Matei Ion – mie îmi pare rău că domnul consilier nu a intrat în 
saloanele modernizate de Clubul All Lions al cărui membru sunt şi eu şi domnul Vlăduţu, la 
chirurgie pediatrică. Noi am făcut un efort, nu neapărat în calitate de consilieri, dar ştiţi cum 
este, mai trebuie să ne unim şi noi, oamenii cu potenţial, care pot să se implice. Banii sunt 
din ce în ce mai puţini, iar formele legale de alocare sunt îngrădite. Deci, ar fi bine, domnule 
consilier, să tragem un semnal de alarmă şi celor care au posibilităţi să se implice şi în acest 
sector. Noi am dat un exemplu şi saloanele arată destul de bine. 

Domnul primar Mircia Gutău – mai există şi salonul de jos, pe stânga, în care a 
investit şi Clubul Rotary, precum şi cel de ortopedie. Mai sunt saloane modernizate. Aţi fost 
în cantină? Dumneavostră aţi fost doar pe unde vă interesează. Eu am fost peste tot. Îşi faci 
cruce ce este la subsol, la cantină. 
  Nemaifiind alte probleme de discutat, şedinţa se încheie. 
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